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GOVERNMENT OF GREENLAND 

Laura Taunajik 
Medlem af Inatsisartut, 
Siumut 
/Her 

Svar på § 37 spørgsmål nr. 2019/256 om jagtbetjentordningen. 
Kære Laura Taunajik, 

I medfør af § 37 stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden har du fremsat spørgsmål 

til N aalakkersuisut om j agtbetj entordningen. Spørgsmålene er henvist til min 

besvarelse 

1. Naalakkersuisut oplyste i august 2018, at der på daværende tidspunkt 
var 2 jagtbetjente i Upernavik, 2 i Ilulissat, 1 i Sisimiut, 1 i Maniitsoq, 2 i 
Nuuk og 1 i Ittoqortoormiit. Er der siden sket ændringer i antal eller 
placering? 

Svar: 
På nuværende tidspunkt er der 7 j agtbetj ente fordelt i Upemavik (2), Ilulissat 

(1), Sisimiut (1), Maniitsoq (1), Nuuk (1) og i Ittoqqortoormiit (1). 
Dertil er der GFLKs tiskerikontrollører, som supplerer j agtbetj entene i deres 

opgaver. Der er placeret to tiskerikontrollører i Ilulissat, en i Sisimiut og tre i 

Nuuk. 

2. Naalakkersuisut oplyste i maj 2016, at der på daværende tidspunkt 
foruden jagtbetjente var i alt 3 jagtbetjentassistenter. Hvor mange 
jagtbetjentassistenter er i dag ansat, og hvor er de placeret? 

Svar: 
På nuværende tidspunkt er der ikke længere ansat jagtbetjentassistenter. Det 

skyldes, at de daværende j agtbetj entas si stenter i dag er ansat som 

jagtbetjente, og har erstattet stillingerne for daværende betjente. 
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3. Naalakkersuisut har i § 37-besvarelser i perioden fra august 2018 og 
marts 2019 oplyst, at N aalakkersuisut i forbindelse med GFLK's 
implementering af en ny kontrol-struktur, som blev besluttet i 2014, vil 
vurdere behovet for jagtbetjente. I en § 37-besvarelse dateret 20. maj 
oplyser Naalakkersuisut imidlertid, at Naalakkersuisut finder, at 
behovet for jagtbetjente langs kysten er tilstrækkeligt dækket af det 
nuværende antal. Jeg tolker dette således, at projektet og afdækningen 
af behovet for jagtbetjente nu er tilendebragt. Kan dette bekræftes? 

Svar: 
Implementeringen af den nye kontrolstruktur indeholder flere elementer, 
hvorafjagtbetjentordningen er en af dem. Behovet for jagtbetjente og 
fiskerikontrollører er en vurdering der foretages løbende af GFLK i henhold 
til de arbejdsopgaver der er på området. 
Det kan oplyses, at der d. 21. juli 2019 var frist for ansøgning om optagelse 
hos GFLKs kontrollørelevprogram. Otte kandidater er blevet ansat under 
uddannelsesprogrammet og ved endt uddannelse vil de nye 
fiskerikontrollører tilgå de respektive kontrolcentre. 

4. Har N aalakkersuisut inddraget lokalbefolkningerne og de lokale 
fangerforeninger i afdækningen af behovet for jagtbetjente? 

Svar: 
Lokalbefolkningen er delvist inddraget i vurderingen af behovet for 

j agtbetj ente. Vurdering bliver baseret på erfaringer fra GFLKs jagtbetjente og 
fiskerikontrollører, samt deres kontakt og erfaringsudveksling med lokale 
organisationer, fiskere og fangere. 

5. Det fremgår af bl.a. en § 37-besvarelse fra februar 2017, at den 
kontrolstruktur, som blev besluttet i 2014 og siden har været under 
implementering, bygger på en risikobaseret tilgang, hvor kontrollen 
koncentreres om de områder, hvor der er størst risiko for overtrædelser, 

og hvor overtrædelser har den største skadevirkning. Hvilken vægt 
tillægger man i den forbindelse det forhold, at et område rummer 

fangstdyr, som ikke har været genstand for tællinger i en så lang 
periode, at kvoterne er blevet reduceret af hensyn til 

forsigtighedsprincippet? 

Svar: 
Fastsættelsen af kvoter tager udgangspunkt i den biologiske rådgivning, som 

bliver baseret på videnskabelige undersøgelser. Jo ældre de videnskabelige 
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undersøgelser er, jo større usikkerhed er der om bestandenes tilstand, hvorved 
der anvendes forsigtighedsprincippet. 
Den risikobaserede tilgang til kontrol af jagt og fiskeri tager ikke højde for 
kvotefastsættelsen, men fokuserer på de områder, hvor det erfaringsmæssigt 

viser at der er størst behov for kontrol. 

6. Vurderer Naalakkersuisut, at det er muligt at føre en tilstrækkeligt 

effektiv kontrol med overholdelsen af fangstlovgivningen i Tasiilaq
området for en j agtbetj ent med base i Ittoqortoormiit? 

Svar: 
Tasiilaq-området dækkes ikke afjagtbetjenten fra Ittoqqortoormiit, men af 

jagtbetjenten fra Nuuk. 

7. Hvor hyppigt har jagtbetjenten i Ittoqortoormiit igennem de seneste 2 år 
gennemført kontrol i Tasiilaq-området? 

Svar: 
Se svar til Ad. 6. 

8. Hvor hyppigt har jagtbetjente med base andre steder end i 

Ittoqortoormiit, igennem de seneste 2 år gennemført kontrol i Tasiilaq

området? 

Svar: 

Inden for de sidste 2 år har der ikke været gennemført kontrol i Tasiilaq

området. 

9. Hvad vil de årlige meromkostninger (fraregnet eventuelle udgifter til 
anskaffelse og drift af fartøj) være ved ansættelse af yderligere 1 

jagtbetjent, med base i Tasiilaq? 

Svar: 
Omkostningerne for en j agtbetj ent er i dag på omkring l mio. kr. i 
driftsomkostninger. Dertil er yderligere ca. 2 mio. kr. i udgifter til uddannelse 
og etablering i form af fartøjer, husleje til kontor, elektronisk udstyr, 

beklædning m,m. Den årlige bevilling til j agtbetj ent -ordningen vil derfor 

stige med op mod 3 mio. kr. om året, hvis der ansættes flere j agtbetj ente. 
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10. Naalakkersuisut oplyste i august 2018, at GFLK råder over i alt 9 
fartøjer: 4 knap 20 år gamle Viksund Speed Shark, 1 stk. 35 fods Awi 
Boat, 1 stk. 23 fods EuroFisher, samt 3 stk. 19 fods Nuumit joller. Er der 
sket ændringer siden? 

Svar: 
Nej, der er ikke sket ændringer siden da. Det skal dog oplyses, at to af 
Viksund-fartøjerne ikke er i brug på nuværende tidspunkt pga. tekniske 
problemer. 

11. Hvilket fartøj benyttes af jagtbetjenten i Ittoqortoormiit, og har dette 
fartøj en aktionsradius som er tilstrækkelig til at muliggøre 
gennemførelse af kontrol i Tasiilaq-området? 

Svar: 
Jagtbetjenten i Ittoqqortoormiit benytter egen jolle eller lejer fartøj aflokale 
fiskere/fangere. Disse kan ikke benyttes til kontrol i Tasiilaq-området, da 
afstanden er for stor og fartøjerne ikke egner sig til at sejle denne strækning. 

12. Hvad vurderer Naalakkeruisut, at et fartøj, som er egnet til anvendelse 
for en jagtbetjent i Tasiilaq-området, vil koste i henholdsvis anskaffelse 
og årlig drift? 

Svar: 
Et nyt fartøj, der kan dække Tasiilaq området med passende rækkevidde og 
udholdenhed til at følge de lokale fiskere og fangere, samt leve op til de 
gældende sø sikkerheds forskrifter, vil koste 750.000 kr. i anskaffelse inkl. 
udstyr. Driftsomkostninger vil forventeligt løbe op i ca. 15 0.000 kr. årligt. 

I forhold til at anskaffe et nyt fartøj til kontrol i Tasiilaq-området er det 
vigtigt at nævne, at det ikke er muligt at sej le i området i størstedelen af året 
pga. storisen. Et nyt fartøj til dette formål vil derfor være en stor omkostning, 
i forhold til den korte periode, hvor fartøjet kan bruges til kontrol. 

Jens Immanuelsen 
Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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